
Referat Cyklistforbund 2024-08-19 

Bestyrelsesmøde Cyklistforbundet, Vestegnens afdeling - mandag 19.august 2024  

 Tilstede; Martin (Glostrup), Arne, Christina, Christina, Knud Anker 

Afbud: Mogens, Natasha (fraværende uden afbud) 

Valg af referent og ordstyrer:  

Christina S. ordstyrer. Knud Anker referent.  

1. Bordet rundt (hvem er vi) og velkommen til nye deltagere/ambassadører. 

Vi bød Martin velkommen og lavede en præsentationsrunde. Martin er 

indstillet på at være en del af teamet og på at blive medlem af foreningen.  

 

2. Bordet rundt fra kommuner 

4.1 H-Taastrup 

Christina V. møde med Michael Ziegler den 18.9. Om cykling i skoler. 

Christina V. arbejder for en cykelbane i Torstorp. Søger hos Salling group om 

penge til et forprojekt. 

Christina V er igang med at arrangere et cykelløb i Torstorp. Det skal dog 

starte med et almindeligt løb (colour run) 

Arne hr skrevet til Lars Koch (trafikchef) om cykelnedkørsel ved 

Handicaphuset. Han har fået et hurtigt men afvisende svar. Det sender han til 

Christina S. 

Knud A har været i dialog med Transportcentret om projekt for RUC-

studerende ved ændrede individuelle transportvaner til og fra 

Transportcentret. Projektet er dog strandet da den lokale kontaktperson 

nedprioriterede det. 

Knud Anker har aflyst lokal deltagelse i Parking day (fokus på den megen plads 

som biler optager i byrummet). Han er dog så engageret i forhold til at det 

sker i København. 

Christina S. og Knud A. har et møde den 27.9 et møde med Bjørn (kommunens 

trafikkoordinator) om input til samarbejde indenfor cykeltiltag. 



Samme Bjørn har efterspurgt og fået input til hvad der kan være kommunens 

bidrag til en national cykelstrategi. Der afholdes cykelkoference af 

Vejdirektoratet den 25.-26.9. Et strategimøde i Viborg.     

Tandemklub mangler indendørsplads til deres cykler. Christina S tjekker Ole 

Rømer skolen. (Kunne indgå i et kommunalt cykelunivers). Knud A hører om 

midlertidige tandemophold på Øtoftegård (der er tom, men på sigt skal 

nedrives) 

Christina vil godt arbejde for grønt flag i regi af Friluftsrådet. Tema om grøn 

transport https://groenskole.dk/temaer/transport 

Perron 74 (psykisk sårbare unge) vil godt sende brugere ud og cykle. Christina 

S. tager kontakt.  

Meget få deltagere til Store cykeldag 

 

4.2 Vallensbæk 

Ikke repræsenteret 

 

4.3 Ishøj 

Meget få deltagere til Store cykeldag Ishøj på trods af opbakning fra 

kommunen.  

Cykling uden alder mangler frivillige.  

 

4.4 Albertslund 

Ikke repræsenteret 

 

4.5 Glostrup 

Martin vil gøre en indsats for at få flere skoler og elever med I ABC. 

Martin samler eksempler på cykelistforbedringsmuligheder og kontakter 

kommunen i regi af Cyklistforbundet. Han gør brug af Facebook-siden om 

byudvikling i Glostrup.  

Tour de Vest med start fra Glostrup har været en succes, med ambitiøse mål 

mht. At cykle langt. Her er stor interesse og et godt positivt eksempel på at 

cykelglæde som fritidsinteresse er intakt. Det har dog ikke kørt sidste år og 

vist heller ikke i år 

 



3. Gennemgang af ABC-kampagne (2.-15.9) i forskellige kommuner?  

Lige nu er tilmeldingsstatus:  

Glostrup 521 (3 skoler)  

Ishøj 801 (5 skoler) 

HTK 1976 (7 skoler)  

Albertslund 1183 (5 skoler) 

Vallensbæk 1207 (4 skoler) 

 

Vandrepokal skal hentes hjem. Ishøj (Arne), Høje-Taastrup (KAI), Albertslund 

(Christina S), Glostrup (Christina S sørger for at den hentes på 

Nordvangskolen), Vallensbæk (Mogens). 

Christina spørger Mogens S. om han også i år sørger for gravering når vi ca. 1. 

oktober kender resultatet. 

Christina S. sørger for medaljer (25 pr. kommune) 

Råd: Sørg for at booke borgmesterens kalender.  

 

4. Workshop i Viborg, september om Den nationale Cykelstrategi. Link til 

Kommisorium. https://www.trm.dk/nyheder/2024/arbejdet-med-ny-

cykelstrategi-gaar-i-gang.  
Ingen deltagelse herfra. 

 

5. hvem vil med til Landsmødet 2024? 

26.10 på Metropolskolen i København. Christina S. deltager, Christina V. 

undersøger om hun kan deltage. Alle kan deltage, men kun to har stemmeret.  

6. Hjemmesiden/FB siden, nogen nye ideer? 

Rettelse af hvem der er i bestyrelsen – Christina skriver til Hanne Ø (AnneLise 

er holdt op i bestyrelsen). 

7. Evt. 

16 kommuner har dispensation til selv at bestemme hastighedsdæmpning til 

40 km uden at lave bump.  (Martin sender materiale).  

I Greve er de nu med i et projekt med 60 delecykler. Det bør vi følge med i.  

 

8. aftale de næste 2 mødedatoer. 

https://www.trm.dk/nyheder/2024/arbejdet-med-ny-cykelstrategi-gaar-i-gang
https://www.trm.dk/nyheder/2024/arbejdet-med-ny-cykelstrategi-gaar-i-gang


30.9. kl. 19.00 (afklare tema vedr. generalforsamling).  

25.11. kl. 19.00  
 


